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Οικονομικά - Εταιρικά Νέα 

 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Συνάντηση Λιου-Τσακαλώτου – Το χρέος πρέπει να γίνει βιώσιμο λένε και πάλι οι αμερικανοί 
Διπλό μήνυμα, Μήνυμα στην Αθήνα για προώθηση των μεταρρυθμίσεων και στους Ευρωπαίους για τήρηση της δέσμευσής 

τους για το ελληνικό χρέος έστειλε ο Αμερικανός υπουργός Οικονομικών Τζακ Λιου, κατά τη συνάντηση που είχε με τον 

Ευκλείδη Τσακαλώτο στο περιθώριο της Ετήσιας Συνάντησης ΔΝΤ και Παγκόσμιας Τράπεζας, στη Λίμα του Περού.  στην 

Αθήνα για προώθηση των μεταρρυθμίσεων και στους Ευρωπαίους για τήρηση της δέσμευσής τους για το ελληνικό χρέος 

έστειλε ο Αμερικανός υπουργός Οικονομικών Τζακ Λιου, κατά τη συνάντηση που είχε με τον Ευκλείδη Τσακαλώτο στο 

περιθώριο της Ετήσιας Συνάντησης ΔΝΤ και Παγκόσμιας Τράπεζας, στη Λίμα του Περού. 

Σύμφωνα με τον εκπρόσωπό του, ο κ. Λιου είπε στον κ. Τσακαλώτο ότι οι ΗΠΑ συνεχίζουν να παρακολουθούν στενά την 

οικονομική κατάσταση στην Ελλάδα, και επανέλαβε τη σημασία η ελληνική κυβέρνηση να συνεχίσει να εφαρμόζει 

μεταρρυθμίσεις και η Ευρώπη να θέσει το ελληνικό χρέος σε βιώσιμη πορεία μέσω ελάφρυνσης, στη βάση της δέσμευσης 

που έχει αναλάβει. 

Ο Τζακ Λιου εξέφρασε επίσης την ανησυχία του για τη μεταναστευτική κρίση στην Ευρώπη και την υποστήριξή του για 

όλες τις προσπάθειες να υπάρξει μια ολοκληρωμένη ευρωπαϊκή απάντηση στο πρόβλημα. 

Σύμφωνα πάντα με την αμερικανική πλευρά, στην πρώτη τους συνάντηση μετά τις εκλογές του Σεπτεμβρίου, ο Αμερικανός 

ΥΠΟΙΚ συνεχάρη τον κ. Τσακαλώτο για τον διορισμό του εκ νέου στη θέση του υπουργού Οικονομικών και επαίνεσε τη 

δέσμευσή του στην εξεύρεση μιας εποικοδομητικής πορείας για την Ελλάδα εντός της Ευρωζώνης. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Β. Ντομπρόφσκις: Πιθανή επιστροφή σε ανάπτυξη η Ελλάδα το 2016 
Για πιθανότητα η ελληνική οικονομία να επιστρέψει στην ανάπτυξη περίπου στα μέσα του επόμενου έτους 

εφόσον η κυβέρνηση καταβάλλει σοβαρή προσπάθεια επανάκτησης της χρηματοπιστωτικής σταθερότητας έκανε 

λόγο ο αντιπρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, Βάλντις Ντομπρόβσκις, στο περιθώριο της συνόδου του ΔΝΤ 

στη Λίμα του Περού. 

Για πιθανότητα η ελληνική οικονομία να επιστρέψει στην ανάπτυξη περίπου στα μέσα του επόμενου έτους 

εφόσον η κυβέρνηση καταβάλλει σοβαρή προσπάθεια επανάκτησης της χρηματοπιστωτικής σταθερότητας έκανε 

λόγο ο αντιπρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, Βάλντις Ντομπρόβσκις, στο περιθώριο της συνόδου του ΔΝΤ 

στη Λίμα του Περού. 

"Η τωρινή μας πρόβλεψη είναι πως συνολικά τον επόμενο χρόνο θα καταγραφεί μια μέτρια ύφεση, αλλά κατά τη 

διάρκεια του επόμενου χρόνου, σε τριμηνιαία βάση, στο δεύτερο μισό του χρόνου, η ελληνική οικονομία θα 

επιστρέψει σε ετήσιο ρυθμό ανάπτυξης", υποστήριξε. 

Και συνέχισε: "Η πρόβλεψη μας ήταν για ρυθμό ανάπτυξης ύψους 2,5% για την Ελλάδα φέτος, ενώ πλέον 

αναμένουμε ύφεση 2% με 2,5%".  

Επισήμανε μάλιστα πως οι προβλέψεις της Κομισιόν για το τρίτο τρίμηνο του 2016 είναι σαφώς καλύτερες από 

αυτές που υπήρχαν τον Αύγουστο. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------ 
 

 

Συνέχεια…. 
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Σχέδιο Ε.Ε. για τις θυγατρικές των τραπεζών 
Σχέδιο για την ενοποίηση όλων των θυγατρικών των ελληνικών τραπεζών στις χώρες της Νοτιοανατολικής Ευρώπης μέχρι το τέλος του 2015, και εν 

συνεχεία την πώλησή τους το 2016, επεξεργάζεται η Κομισιόν. Σύμφωνα με πληροφορίες της «Κ», το σχέδιο περιλαμβάνει ότι οι επιμέρους θυγατρικές 

ελληνικών τραπεζών σε κάθε χώρα θα πρέπει μέχρι το τέλος του χρόνου να συγχωνευθούν σε μια ενιαία οντότητα. Ετσι, για παράδειγμα, στην αγορά της 

Ρουμανίας όπου δραστηριοποιούνται και οι τέσσερις συστημικές τράπεζες –Εθνική, Alpha Bank, Τράπεζα Πειραιώς και Eurobank– θα πρέπει να 

προχωρήσουν στη δημιουργία μιας νέας κοινής εταιρείας, στην οποία θα εισφέρουν το σύνολο των δραστηριοτήτων τους στη χώρα. Σύμφωνα με 

αναλυτές, η ενοποίηση των δραστηριοτήτων θα συνδυαστεί και με μεγάλη περικοπή δαπανών, με κλείσιμο καταστημάτων, και προσωπικού. Για 

παράδειγμα, η συνένωση των δυνάμεων των τεσσάρων στη Ρουμανία θα οδηγούσε σε ένα δίκτυο άνω των 600 σημείων που θα μπορούσε άνετα να 

περιοριστεί στο μισό. Αν το σχέδιο πώλησης των διεθνών δραστηριοτήτων ολοκληρωθεί το 2016 τότε θα τερματιστεί η μεγάλη προσπάθεια επέκτασης 

των ελληνικών τραπεζών στο εξωτερικό που ξεκίνησε στις αρχές της δεκαετίας του 1990. Σημειώνεται ότι οι ελληνικές τράπεζες διαθέτουν ισχυρή 

παρουσία σε περίπου 7 γειτονικές χώρες (Αλβανία, Βουλγαρία, Σερβία, Σκόπια, Ρουμανία, Τουρκία και Κύπρο) και χαρτοφυλάκιο δανείων 45 δισ. ευρώ, 

ενεργητικό 70 δισ. ευρώ και ένα δίκτυο 2.700 καταστημάτων με 35.000 εργαζόμενους. Ωστόσο οι τελικές αποφάσεις δεν έχουν ακόμα ληφθεί, ενώ στη 

διαμόρφωση της τελικής στρατηγικής για τις θυγατρικές των ελληνικών τραπεζών καθοριστικό λόγο θα έχει η ΕΚΤ. Σημειώνεται ότι στο πλαίσιο της 

ενδυνάμωσης του ισολογισμού της ενόψει των stress test η Εθνική Τράπεζα εξετάζει την πώληση του συνόλου ή μέρους των μετοχών της θυγατρικής της 

στην Τουρκία Finansbank. Η τελική στρατηγική της διοίκησης της ΕΤΕ θα καθοριστεί από το ύψος των κεφαλαιακών αναγκών όπως θα διαμορφωθούν 

από την ΕΚΤ. Υπενθυμίζεται ότι πριν από λίγο καιρό η Eurobank προχώρησε στην εξαγορά του δικτύου 83 καταστημάτων της Alpha Bank στη 

Βουλγαρία μέσω της θυγατρικής της Post Bank. Η συναλλαγή που εντάσσεται στη γενικότερη προσπάθεια αναδιάταξης των δυνάμεων των ελληνικών 

τραπεζών στο εξωτερικό πραγματοποιήθηκε με το συμβολικό τίμημα του 1 ευρώ. Η Post Bank διαθέτει ενεργητικό 3 δισ. ευρώ, δάνεια 2,5 δισ. ευρώ, 

καταθέσεις 2,6 δισ. ευρώ και δίκτυο 179 καταστημάτων. Η πώληση των δραστηριοτήτων στη Βουλγαρία ήταν κεφαλαιακά ουδέτερη για την Alpha 

Bank, ενώ με την κίνηση απελευθέρωσε ρευστότητα περίπου 100 εκατ. ευρώ. Σε κάθε περίπτωση, ακόμα και αν το σχέδιο της Κομισιόν για ενοποίηση 

και πώληση των θυγατρικών στα Βαλκάνια δεν προχωρήσει, οι δραστηριότητες των εγχώριων τραπεζών στο εξωτερικό θα βρεθούν στο μικροσκόπιο των 

ευρωπαϊκών αρχών, με στόχο τη δραστική, αν όχι πλήρη, μείωση της παρουσίας τους στην ευρύτερη περιοχή της Νοτιοανατολικής Ευρώπης. Ανάλογες 

πιέσεις είχαν δεχθεί και το 2012, στο πλαίσιο της πρώτης ανακεφαλαιοποίησης, ωστόσο τότε οι διοικήσεις κατόρθωσαν να μεταπείσουν την Κομισιόν. 

Αυτή τη φορά όμως η κατάσταση είναι δυσκολότερη, καθώς οι τράπεζες υποχρεώνονται σε νέα, την τρίτη, ανακεφαλαιοποίηση εξαιτίας των επιπτώσεων 

από τη ραγδαία επιδείνωση των οικονομικών συνθηκών το 2015. Η λογική της Κομισιόν είναι ότι οι εγχώριες τράπεζες, λαμβάνοντας για δεύτερη φορά 

κρατική βοήθεια, δεν πρέπει να διατηρούν παρουσία στο εξωτερικό και θα πρέπει να απελευθερώσουν πόρους και ενέργεια και να επικεντρωθούν στην 

αντιμετώπιση των μεγάλων προκλήσεων στην εσωτερική αγορά. 

Καθημερινή 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Ντάισελμπλουμ: Καθολική ελάφρυνση του χρέους ίσως να μην είναι η καλύτερη λύση 
Οι κυβερνήσεις της ευρωζώνης, οι μεγαλύτεροι πιστωτές της Ελλάδας, συμφωνούν πως η αναδιάρθρωση του χρέους θα πρέπει να 

πραγματοποιηθεί μέσω της τοποθέτησης του ορίου της ετήσιας εξυπηρέτησης του χρέους μάξιμουμ στο 15% του ΑΕΠ, δήλωσε ο 

Γερούν Ντάισλεμπλουμ.  

Οι κυβερνήσεις της ευρωζώνης, οι μεγαλύτεροι πιστωτές της Ελλάδας, συμφωνούν πως η αναδιάρθρωση του χρέους θα πρέπει να 

πραγματοποιηθεί μέσω της τοποθέτησης του ορίου της ετήσιας εξυπηρέτησης του χρέους μάξιμουμ στο 15% του ΑΕΠ, δήλωσε ο 

Γερούν Ντάισλεμπλουμ. 

Ωστόσο, οι συζητήσεις για το εάν θα πρέπει να υπάρξει ελάφρυνση του χρέους θα ξεκινήσουν στα τέλη του έτους και μόνο εάν η Ελλάδα 

περάσει την πρώτη αξιολόγηση, τόνισε. “Υπάρχει μία ευρεία κατανόηση για τη μέθοδο που θα έπρεπε να ακολουθήσουμε, που είναι να 

κοιτάξουμε τις ετήσιες χρηματοδοτικές ανάγκες”, δήλωσε ο Ντάισελμπλουμ σε συνέντευξη που παραχώρησε στο Reuters. “Κατά 

δεύτερον, φαίνεται πως υπάρχει ευρεία αποδοχή για ένα καλό μέτρο θα ήταν να τεθεί στο μάξιμουμ το 15% του ΑΕΠ”, συμπλήρωσε. 

Και κατά τρίτον, τόνισε, και εμείς εργαζόμαστε μαζί με την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και το Διεθνές Νομισματικό Ταμείο, θα ήταν μία 

κοινή αντίληψη των σεναρίων: ποιες είναι οι ρεαλιστικές προσδοκίες σε ένα νορμάλ σενάριο; Ή σε ένα άλλο σενάριο αναφορικά με την 

ανάπτυξη και τον πληθωρισμό;, δήλωσε. 

Συνέχεια…. 
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Ο Ντάισελμπλουμ τόνισε πως μία καθολική ελάφρυνση του χρέους ίσως να μην ήταν η καλύτερη λύση. “Θα 

δούμε εάν υπάρχουν χρηματοδοτικές “κορυφές” τα επόμενα 30 χρόνια”, ανέφερε και συμπλήρωσε πως 

σύμφωνα με ανάλυση του Ευρωπαϊκού Μηχανισμού Σταθερότητας, τα πρώτα χρηματοδοτικά εμπόδια μπορεί 

να εμφανιστούν μέσα στα επόμενα 15 χρόνια. "Οπότε, σε αυτή την περίπτωση, θα ήταν περίεργο να 

προσπαθήσει να το κάνει κανείς από τώρα, είναι πολύ μακριά", πρόσθεσε. Ωστόσο, τόνισε πως είναι κάτι που 

θα δούμε, και ότι εξαρτάται κατά πολύ στα σενάρια που επεξεργάζονται οι εταίροι με το ΔΝΤ, πρόσθεσε. 

Αναφερόμενος στη συμμετοχή του ΔΝΤ στο ελληνικό πρόγραμμα, εκτίμησε ότι είναι πολύ σημαντικό να συμβεί 

κάτι τέτοιο, ακόμη και αν δεν συμμετάσχει στη χρηματοδότηση. 

“Αυτό που καταλαβαίνω εγώ είναι ότι το ΔΝΤ πάντα εργάζεται με τη λογική του 15% αλλά αν αυτοί 

υποστηρίζουν ότι αυτό είναι πολύ υψηλό ποσοστό για την Ελλάδα τότε αυτό είναι ένα από τα θέματα που 

πρέπει να συζητήσουμε μαζί τους”, τόνισε ο πρόεδρος του Eurorgroup. 

“Με τα 86 δισ. ευρώ, αυτό που κάνουμε είναι να ξεπληρώνουμε το ΔΝΤ, γιατί το Ταμείο είναι πολύ ακριβό”, 

συμπλήρωσε ο Ντάισελμπλουμ. Κατέληξε, δε, τονίζοντας πως είναι πολύ σημαντικό να συμμετάσχει το ΔΝΤ 

ώστε να διασφαλιστεί η αξιοπιστία του προγράμματος και η πολιτική στήριξη της Γερμανίας, της Ολλανδίας 

και άλλων χωρών, όπως είπε. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Π. Μοσχοβισί: Πρώτα η αξιολόγηση, μετά η συζήτηση για χρέος 
Το ζήτημα της αναδιάρθρωσης του ελληνικού χρέους θα τεθεί επί τάπητος μετά την ολοκλήρωση της πρώτης 

αξιολόγησης του προγράμματος υπογράμμισε μιλώντας στην τηλεόραση του Bloomberg ο Ευρωπαίος 

Επίτροπος Οικονομικών, Πιέρ Μοσχοβισί. Το ζήτημα της αναδιάρθρωσης του ελληνικού χρέους θα τεθεί επί 

τάπητος μετά την ολοκλήρωση της πρώτης αξιολόγησης του προγράμματος υπογράμμισε μιλώντας στην 

τηλεόραση του Bloomberg ο Ευρωπαίος Επίτροπος Οικονομικών, Πιέρ Μοσχοβισί. Ειδικότερα επισήμανε πως 

θα πρέπει να τεθεί το θέμα της αναδιάρθρωσης του χρέους "μετά τον Οκτώβριο και το Νοέμβριο όταν θα έχει 

ολοκληρωθεί η πρώτη αξιολόγηση του προγράμματος, όταν θα έχουν εφαρμοστεί τα προαπαιτούμενα και θα 

έχουν ψηφιστεί τα νέα προαπαιτούμενα και εάν το πρόγραμμα είναι σε τροχιά τότε θα μπορέσουμε να 

μιλήσουμε για αναδιάρθρωση. Πρόσθεσε ότι πιστεύει αλλά και ελπίζει πως το ΔΝΤ θα συμμετάσχει λέγοντας 

πως κάτι τέτοιο είναι σημαντικό. "Τώρα πρέπει να βρούμε την οριστική λύση στην ελληνική κρίση ώστε να 

μην είναι πια απειλή για τη συνοχή του ευρώ και να δημιουργηθεί εμπιστοσύνη στην Ευρωζώνη", 

συμπλήρωσε. Διασαφήνισε πως είναι νωρίς να μιλήσει κανείς για τις φάσεις μιας πιθανής αναδιάρθρωσης και 

πως η συζήτηση πρέπει να γίνει βήμα - βήμα. Όπως είπε υπάρχουν 3 δισ. ευρώ που είναι έτοιμα να 

εκταμιευθούν προς την Ελλάδα πριν το τέλος Νοεμβρίου, αλλά γι' αυτό θα πρέπει η Ελλάδα να "υλοποιήσει και 

αυτό το ξέρουν και είναι δεσμευμένοι σε αυτό" ενώ είπε με νόημα ότι αισθάνεται πως πλέον υπάρχει αίσθηση 

κοινής ευθύνης και περισσότερη εμπιστοσύνη μεταξύ Αθήνας και δανειστών. "Η Ευρώπη είναι σε καλύτερη 

θέση σήμερα γιατί βγαίνουμε από το ελληνικό θέμα. Έχουμε εμπιστοσύνη πλέον ότι το πρόγραμμα βρίσκεται σε 

τροχιά, ο διάλογος με τη νέα κυβέρνηση θα είναι υψηλής ποιότητας", σημείωσε. "Είμαι αρκετά αισιόδοξος για 

την Ελλάδα, εννοείται όμως ότι θα πρέπει να επαγρυπνούμε αλλά αισθάνομαι ότι έχουμε πλέον τα κατάλληλα 

εργαλεία", κατέληξε στην τοποθέτησή του για την Ελλάδα. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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“Σε 15 χρόνια η ΕΕ θα διαλυθεί και θα έρθουν πόλεμοι” 

Ο Γκάι Χαντς, ένας από τους κυρίαρχους Βρετανούς επενδυτές (πολλοί τον χαρακτηρίζουν ως «Βασιλιά των 

ιδιωτικών επενδυτικών κεφαλαίων στη Μ. Βρετανία), τείνει να γίνει ο μάντης κακών για την Ευρωπαϊκή 

Ένωση. 

Σε συνέντευξή του στο Reuters δεν διστάζει να αποφανθεί πως: «Σε 15 χρόνια από τώρα η ΕΕ θα διαλυθεί». Οι 

βασικές αιτίες, κατά τον ίδιο, είναι ότι η έλλειψη σοβαρής ηγεσίας, η άνοδος του πολιτικού εξτρεμισμού και το 

αυξανόμενο πρόβλημα της μετανάστευσης θα οδηγήσουν την Ένωση, γύρω στο 2030, να «σπάσει» σε μικρά 

κομμάτια. «Δεν είμαι καθόλου βέβαιος αν σε 15 χρόνια από τώρα, η ΕΕ θα είναι όπως τη γνωρίζουμε τώρα. 

»Από την άλλη, όμως, είμαι σίγουρος πως αν δεν υφίσταται, τότε η Ευρώπη θα γνωρίσει πολέμους και τούτο 

είναι κάτι που με τρομάζει». Κατά τον Χαντς, κομβικό σημείο, στην αλλαγή που υφίσταται καθημερινά η ΕΕ 

είναι ότι το πολιτικό κέντρο αρχίζει να χάνει σημαντικές δυνάμεις και ότι το πολιτικό στερέωμα, ευρωπαϊκά, 

τείνει να στηριχθεί σε δύο επικίνδυνους πυλώνες: τα δύο άκρα και... ακραία πόδια του πολιτικού φάσματος. 

»Αυτό έχει ως αποτέλεσμα να εξαφανίζεται η έννοια του συμβιβασμού σε εθνικό επίπεδο που με τη σειρά της 

διαλύσει την πολιτική βάση. Επιπλέον, δεν θα πρέπει να ξεχνάμε πως υπάρχει το θέμα των μεταναστών. 

Δυστυχώς, η Ευρώπη δεν διαθέτει εκείνες τις πολιτικές ηγεσίες που θα καταφέρουν να χειριστούν όλα αυτά τα 

θέματα». 

Παρόμοια πεσιμιστική πρόβλεψη έκανε πρόσφατα, μέσω του BBC, και ο Τζιμ Μέλλον, επίσης επενδυτής που 

έχει σχέση με το πολιτικό παίγνιο στη Μ. Βρετανία ως δωρητής. Κι αυτός ορίζει ως τελικό χρονικό σημείο 

διάλυσης τα 10-15 χρόνια και σημειώνει ότι στο σπιράλ κρίσης που έχει περιπέσει η Ελλάδα, θα έρθουν να 

προστεθούν και τα προβλήματα της Γαλλίας και της Ιταλίας που θα δώσουν το τελειωτικό χτύπημα. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Πικετί: Μόνο με κούρεμα χρέους μπορεί να επιτύχει το τρίτο πρόγραμμα 
Το τρίτο πρόγραμμα διάσωσης της Ελλάδας θα αποδώσει καρπούς μόνον εάν οι χώρες της ευρωζώνης 

αποδεχτούν ένα κούρεμα του ελληνικού χρέους. Αυτή την άποψη εξέφρασε ο γνωστός οικονομολόγος Τομά 

Πικετί σε ομιλία του στο Πανεπιστήμιο της Λουβένης. 

Όπως αναφέρει η εφημερίδα De Tijd, σε πρωτοσέλιδο ρεπορτάζ με τίτλο «Ο Πικετί φοβάται ότι θα αποτύχει 

και το τρίτο πρόγραμμα σωτηρίας της Ελλάδας», σύμφωνα με τον Γάλλο οικονομολόγο η Ελλάδα δεν 

πρόκειται σε καμία περίπτωση να πετύχει τους ρυθμούς ανάπτυξης που προβλέπονται στο τρίτο πρόγραμμα 

διάσωσης, ούτως ώστε να καταφέρει να ορθοποδήσει. 

Υπενθυμίζεται ότι από το Περού την Πέμπτη, η επικεφαλής του ΔΝΤ, Κριστίν Λαγκάρντ, επανέλαβε ότι η 

συμμετοχή του Ταεμίου στο νέο ευρωπαϊκό πρόγραμμα για την Ελλάδα προϋποθέτει ισχυρές δεσμεύσεις, 

υλοποίηση κρίσιμων μεταρρυθμίσεων και μία συμφωνία για την ελάφρυνση του χρέους, 

Για πρώτη φορά, μάλιστα, εστίασε σε κάποιες από τις πλέον δύσκολες από αυτές: τη μεταρρύθμιση του 

ασφαλιστικού συστήματος και το ζήτημα της διοίκησης των τραπεζών. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 


